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La recuperació d’habitatges, un èxit 
de col·laboració publicoprivada

Escrit de l’Alcalde

Una de les tasques 
importantíssimes d’un 
ajuntament és la de vetllar 
per l’accés a l’habitatge 
en el seu municipi. Durant 
aquesta legislatura s’ha 
treballat conjuntament 
amb empreses privades 
per tal de desencallar 

projectes de noves residències que havien 
quedat aturats arran de la crisi econòmica de 
l’any 2008. Parlem de tres blocs de pisos, dos 
d’ells situats al centre històric de Riudoms 
i un tercer a l’entrada de la urbanització 
Molí d’en Marc que, o bé ja s’han inaugurat 
i comencen a acollir veïns i veïnes, o bé ho 
faran al llarg dels propers mesos.

D’aquests, el més representatiu és l’edifici de 
l’Hort del Coques, convertit en un símbol de 
les conseqüències de la bombolla immobiliària 
a Riudoms. 70 pisos, amb pàrquing privat, 
jardí comunitari interior amb piscina i dos 
carrers, el de Sant Marc i el de la Verge 
dels Dolors, que depenien de l’execució de 
les obres per poder tirar endavant. Un bloc 
fantasma que els últims quinze anys presidia 
l’entrada de la urbanització Molí d’en Marc 
i que ara veurem acabat gràcies, en bona 
part, a la insistència, l’acompanyament i la 
tasca realitzada pels tècnics de l’ajuntament. 
El projecte comportarà un canvi en positiu 
a l’accés en aquesta part del municipi, 
ja que implicarà la renovació de la bossa 
d’aparcaments que l’acompanya, així com la 
creació d’una nova zona verda.

Però l’edifici de l’Hort del Coques no és l’únic 
que arribarà a bon port al llarg dels pròxims 
mesos. En les darreres setmanes hem vist 
com l’històric edifici de l’antiga bàscula 
municipal acabava la seva rehabilitació 

i acollia els seus primers veïns. 11 pisos 
disponibles a disposició dels ciutadans. S’hi 
sumen també els 8 del bloc del carrer de Sant 
Vicenç, promogut per la Cooperativa Agrícola 
de Riudoms, recentment inaugurat. Una 
vintena de pisos que ajudaran a revitalitzar 
el centre històric del nostre poble, amb els 
beneficis que això comportarà per a tots els 
veïns i veïnes de Riudoms.

Des de l’ajuntament estem immensament 
satisfets per aquesta notícia, tant pel que 
implica simbòlicament -la recuperació de 
projectes que es creien perduts a conseqüència 
de les darreres crisis- com per la constatació 
del resultat d’una feina d’acompanyament i 
suport entre l’administració i el món privat 
al llarg dels darrers anys que ara, finalment, 
repercutirà favorablement en benefici de 
tots els riudomencs i riudomenques.

Sergi Pedret Llauradó
Alcalde

//Resultat d’una feina 
d’acompanyament i suport 

entre l’administració i el 
món privat que repercutirà 
favorablement en benefici 

dels riudomencs i les 
riudomenques
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Noves places 
de càrrega i 
descàrrega

Governació

Els nens i nenes de l’Escola Beat Bonaventura gaudeixen d’un nou pati, després de mesos 
preparant un disseny per modificar un espai que portava anys pendent de renovar-se. La 
intervenció més destacada és la creació d’un altiplà al pati d’infantil, cobert d’oliveres. La 
renovació ha pogut tirar endavant gràcies a la col·laboració i el treball en equip entre el centre, 
l’AMPA i l’Ajuntament de Riudoms.

Es renova el pati de l’Escola Beat 
Bonaventura

L’Ajuntament ha habilitat, a causa de les obres, sis 
places de càrrega i descàrrega en diversos punts 
de la cantonada del carrer de Sant Pau amb el 
carrer de Joan Salvadó i Badia i el de Josep Massó 
Aguiló. També s’ha adaptat l’antic camp de futbol 
com a bossa d’aparcament provisional.

El 29 de desembre va tenir lloc el Ple Municipal 
en què es va aprovar inicialment el pressupost 
municipal per al 2023, que és de 7.238.030 
euros, amb 7 vots a favor per part del grup de 
Junts per Riudoms i del PSC-CP i 4 abstencions 
per part d’ERC-AM i la CUP-Amunt.

Aprovació inicial 
del pressupost 
municipal
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Governació Serveis Públics

S’instal·len senyals de prohibició 
d’abocaments irregulars a les rieres
La Regidoria de Medi Ambient va col·locar 
senyals que indiquen la prohibició d’abocar 
residus i escombraries a les rieres de Maspujols 
i d’Alforja, en els trams que travessen el 
terme municipal de Riudoms, i informen sobre 
la normativa i les sancions aplicables en cas 
de produir abocaments irregulars en llocs no 
autoritzats.

A més, en aquestes zones, està previst 
que s’instal·lin properament càmeres de 
videovigilància per tal que la Guàrdia Municipal 
pugui efectuar les investigacions i aplicar les 
sancions corresponents, evitant així actituds 
incíviques que malmeten l’entorn natural i 
suposen un greuge per al medi ambient.

L’incompliment de la normativa pot comportar 
una sanció de fins a 30.000 euros.

Es neteja el 
Barranc de 
les Paisanes

L’Agència Catalana de l’Aigua, a petició de 
l’Ajuntament i després de parlar amb els veïns, 
va netejar el tram del barranc de les Paisanes 
que travessa el terme municipal de Riudoms, ja 
que va quedar malmès pel temporal del 2019.

L’Ajuntament va habilitar quatre punts de 
recollida d’avets perquè, després de les festes 
nadalenques, puguin ser reciclats. Aquests es 
trituren i s’aprofiten les restes vegetals per 
mantenir els espais verds del municipi.

S’habiliten punts 
de recollida 
d’avets
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Riudoms, present al Consell Gaudí

La regidora de Promoció Turística, Inma Parra, va assistir al VII Seminari «Per què és important 
celebrar l’any Gaudí 2026: oportunitats i reptes de futur» en què es van oferir propostes 
inspiradores sobre la importància del centenari de la mort d’Antoni Gaudí i com commemorar-
ho des de diferents àmbits. El seminari, organitzat pel Consell Gaudí i de qui n’és membre 
l’Ajuntament de Riudoms, va comptar amb la intervenció del Sr. Juanjo Lahuerta, arquitecte i 
director de la Càtedra Gaudí – ETSAB.

Igualtat

L’Ajuntament ofereix tallers 
d’igualtat per a l’alumnat d’ESO
L’Ajuntament va col·laborar amb l’Institut 
Joan Guinjoan oferint dos tallers d’igualtat 
en el marc de la jornada cultural que va 
tenir lloc abans de les festes de Nadal. Els 
tallers que es van oferir van ser “Mou fitxa: 
treballar els micromasclismes a la societat: 
xarxes, música, televisió...” als cursos de 1r i 
2n d’ESO i “L’art de lligar amb respecte” a 3r 
i 4t d’ESO. 

L’alcalde Sergi Pedret i la regidora d’Igualtat 
Inma Parra van fer la presentació d’aquests 
tallers que tenien per objectiu sensibilitzar 
l’alumnat de secundària sobre el respecte i la 
igualtat de gènere.

Promoció Turística
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Esports

La Regidoria d’Esports i la de Joventut han 
posat en marxa la 6a sessió del Projecte 
Barça Activa’t, que desenvolupa la Fundació 
FC Barcelona a Riudoms.

Amb un grup de 20 participants s’inicia la 
primera temporada d’una activitat que vol 
treballar de forma holística el creixement 
humà de les persones participants al 
projecte. Treballant en tres grans àmbits: 
el reforç a l’estudi, el desenvolupament d’un 
projecte significatiu per al municipi i finalment 
l’activitat fisicoesportiva on es treballa amb la 
metodologia pròpia de la Fundació: SportNet.

En marxa el projecte Barça Activa’t 
de la Fundació FC Barcelona

Homenatge a 
la gastronomia 
riudomenca

El 16 de desembre va tenir lloc un homenatge 
a les persones pioneres de la gastronomia 
riudomenca així com a històrics establiments 
de restauració de Riudoms, en un acte 
organitzat per la Secció de Gastronomia del 
CERAP conjuntament amb l’Ajuntament.

Promoció Econòmica

Igualtat

Se sorteja la 
Cistella de Nadal 
del comerç local

La M. Ignàsia Pascua Vidal va ser la guanyadora 
de la cistella del comerç local en el sorteig 
que es va celebrar el 31 de desembre. Una 
cinquantena de comerços van participar en la 
cistella com a part de la campanya “Aquest 
Nadal i tot l’any, compro a Riudoms!”.
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Joventut

Els dies 28 i 29 de desembre es va celebrar el Parc Infantil de Nadal. Durant dues tardes, més 
d’un miler de persones van gaudir de tallers, inflables i activitats organitzades per la Regidoria de 
Joventut, l’Espai Jove i l’Esplai del Casal Riudomenc amb la col·laboració de l’AMPA de l’Escola Beat 
Bonaventura, les seccions d’Escacs, Ball de Bastons i la Colla de Diables del CERAP i l’Associació 
El taller. L’espectacle de màgia “Glow” amb AlbertPiq va posar el punt final a aquesta edició.

Més de 1000 persones passen pel 
Parc Infantil de Nadal

L’Espai Jove va acollir una xerrada divulgativa 
sobre la salut cardiovascular amb motiu de 
La Marató de TV3. La sessió volia acostar els 
joves a la realitat mèdica i humana de la salut 
cardiovascular i despertar el seu esperit solidari 
envers les persones afectades i les seves famílies.

Guanyadors 
del Concurs de 
Pessebres 2022

Xerrada de 
La Marató sobre 
malalties del cor

Els guanyadors del Concurs de Pessebres són:
Miguel Ángel Fernández (modalitat adult); Dídac 
i Roger Cruset Margelí (modalitat infantil); 
Antoni Mas Corts - Perruqueria Ambrós 
(modalitat aparador); i Enoc i David Trescastro 
Garrido (modalitat originalitat).
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Joventut

El dissabte 24 de desembre, l’alcalde Sergi 
Pedret i la regidora Judit Albesa van saludar 
els últims nadons empadronats i els van 
lliurar el lot de productes que conté bolquers 
reutilitzables i informació sobre diferents 
serveis municipals.

Benvinguda 
als nadons

Benestar Social i Gent Gran

El divendres 13 de gener es va iniciar el 
programa de xerrades de les Aules d’Extensió 
Universitària per a majors de 55 anys, 
organitzades entre l’Ajuntament i la URV.

Nou curs de les 
xerrades de la URV

Formació

Curs per a dones 
nouvingudes

Una vintena de dones van finalitzar el curs 
d’alfabetització en català, de 120 hores, que 
organitza Càritas amb la col·laboració de 
l’Ajuntament de Riudoms i que va tenir lloc 
durant l’últim trimestre de l’any a la Casa de 
Cultura.

La Llar d’Infants 
celebra el Nadal

La Llar d’Infants Municipal va celebrar la seva 
festa de Nadal fent cagar el tió que va dur 
l’esmorzar nadalenc als infants i que van 
poder compartir plegats.

Educació
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La remodelació del carrer de Sant 
Pau ja és una realitat

Urbanisme

També han començat les obres per adequar trams de la Raval de Sant Francesc i la Muralla.

El dilluns 9 de gener van començar les obres de 
remodelació del carrer de Sant Pau. Els treballs 
que s’hi duran a terme suposaran un canvi en 
el disseny d’aquest carrer, que incorporarà 
arbrat en ambdues bandes, calçada d’una sola 
direcció, s’ampliaran les voreres amb vorada 
remuntable per donar prioritat als vianants 
i mantindrà zones d’aparcament. Aprofitant 
les obres, es farà la renovació de la xarxa de  
clavegueram i aigua i se soterraran les línies 
d’alguns serveis.

Aquesta reforma significarà una transformació 
de l’entorn dels carrers que conformen el nucli 
antic donant visibilitat al Pla de Mobilitat.

Donant forma al Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible 2022-2028

Les actuacions que s’estan duent a terme a 
diferents carrers del municipi tenen un objectiu 
comú. D’una banda, millorar la interacció entre 
vehicles i vianants amb la conversió dels carrers 
en plataforma única, a excepció del tram de 
la Muralla de la Font Nova i l’encreuament 
amb la Raval de Sant Francesc, aportant una 

accessibilitat més universal i més seguretat 
viària en els desplaçaments.

De l’altra, permetrà una reordenació dels sentits 
de circulació i resoldre alguns encreuaments 
entre carrers. En aquesta línia, el carrer de 
Sant Pau passarà a ser d’una sola direcció -la 
circulació sempre serà des del carrer de Sant 
Antoni fins a la plaça Arnau de Palomar-, fet que 
començarà a marcar la circumval·lació que es 
conformarà entre aquest carrer, l’avinguda del 
Primer d’Octubre i el carrer de Sant Antoni que, 
quan s’adeqüi, també serà d’una sola direcció.
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Aquestes setmanes hem vist com començaven a 
activar-se les obres a diferents carrers de Riudoms 
que la pandèmia i els seus efectes havien deixat 
pendents. És una notícia excel·lent que beneficia al 
poble sencer.

El primer d’aquest grans projectes és el del carrer 
de Sant Pau, amb un cost previst de 575.000€. 
En aquest cas les millores són importantíssimes 
perquè s’adeqüen els serveis públics del veïns, es 
modifica la distribució viaria (voreres més amples, 
arbrat i zones d’aparcament) i es canvia la circulació 
a un sol sentit començant així a marcar com serà 
el Riudoms del futur segons el Pla de Mobilitat 
recentment aprovat.

La resta de projectes completen la reforma de la 
totalitat dels carrers del nucli antic. Parlem dels 
trams del carrer de la Muralla de la Font Nova 
(primer tram des de l’Avinguda Pau Casals), la Raval 
de Sant Francesc (primer tram des de l’Arenal fins 
Muralla de la Font Nova) i el passeig de Maragall 
que mancaven adequar. El cost previst d’aquestes 
millores és de 288.000 € i amb elles aconseguim 
endreçar el paviment i serveis dels carrers del nucli 
antic, revitalitzant el cor de Riudoms.

En definitiva, Riudoms enfoca el que serà el seu 
futur urbanístic a través d’unes millores que 
suposen l’etapa final de mesos de treball d’aquest 
Govern. Unes obres que no només comporten un 
rentat de cara del nostre poble, sinó que impliquen 
un increment de la seguretat per a tots els seus 
veïns i veïnes.

El poble que volem, cada cop més a prop!

Jordi
Domingo
Ferré

Regidor de 
l’àrea d’Urbanisme

L’última setmana de gener van començar 
les obres per adequar el primer tram de la 
Raval de Sant Francesc, que comptarà amb 
la mateixa solució constructiva de la resta 
de carrers del centre històric, és a dir, una 
plataforma única amb llamborda tallada. 

També es renova el primer tram del carrer 
Muralla de la Font Nova i l’encreuament 
d’aquest amb la Raval, pels quals s’utilitzarà 
l’opció de voreres remuntables amb asfalt en 
el carril central.

L’11 de gener es va convocar els veïns i les 
veïnes d’aquesta zona en una reunió per tal 
de presentar-los el projecte de remodelació 
i comunicar-los la planificació prevista de les 
obres així com les possibles afectacions.

La Raval de Sant Francesc i la Muralla 
de la Font Nova, també es renoven



12

Riudoms celebra les festes de Nadal 
recuperant els actes més tradicionals

Festes
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Entra al Flickr de l’Ajuntament per 
veure els àlbums fotogràfics de les 

festes de Nadal >
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Nit de Reis, nit d’abraçades a la 
plaça de l’Església

Festes
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Teatre Auditori

El dissabte 7 de gener es va celebrar el concert en homenatge als 10 anys de la remodelació 
del Teatre Auditori Casal Riudomenc. Un aniversari forjat per talent riudomenc, de la mà de 
la mezzosoprano Tànit Bono, la guitarrista Maria Ferré, el pianista Marc Torres i el director 
Sergi Gili, acompanyats per l’Orquestra Camerata XXI – Ciutat de Reus. L’homenatge s’havia 
de celebrar, l’any 2020, però la pandèmia va obligar a posposar-lo durant dos anys.

Concert de celebració del 10è 
aniversari del Teatre Auditori

El Teatre Auditori va ser l’escenari del talent 
show musical ObjectiuPaki de Canal Reus 
Televisió, que va comptar amb la participació 
de dues joves veus riudomenques.

ObjectiuPaki al 
Teatre Auditori

Els Pets presenten 
el disc ‘1963’

El 17 de desembre, Els Pets van tancar l’any 
teatral presentant el disc “1963”, un treball que 
veu dels clàssics de la “new wave” britànica, 
amb un concert dins del Festival Accents.
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El govern municipal ja ha definit el pressupost de l’Ajuntament de Riudoms per a aquest 
2023, però el resultat és un pressupost amb clarobscurs. Té alguna llum, però sobretot 
té un grapat d’ombres. El millor és que ho vegem amb exemples.

Què ens agrada d’aquest pressupost? Per destacar alguna cosa destacarem que es 
faran obres a l’edifici de l’Ajuntament (a la plaça de l’Om) per posar-hi un ascensor. Ja 
tocava perquè les persones amb dificultats de mobilitat ho tenen complicat. Per tant, tot 
el nostre suport.

I què no ens agrada d’aquest pressupost? Doncs la veritat és que diversos coses 
que no hi apareixen. Són coses en què hem insistit durant tot el mandat, és a dir durant 

4 anys, però el govern municipal no les ha prioritzat. Tres casos clars:

1. Aquest any tampoc es preveu fer un Pla Local d’Habitatge. Ja sabem que és 
difícil resoldre la falta d’habitatge i els seus preus, però per què el govern no ha fet 
aquest Pla? La Diputació de Tarragona dona una subvenció de fins a 10.000 euros per 
fer-lo i a Riudoms no els aprofitem! Fer aquest Pla ens permetria saber on som i què cal 
fer per millorar, i molts joves ho agrairien.

2. Cal un reforç del manteniment de carrers i, sobretot, de voreres, però això 
no es nota al pressupost ja que aquestes partides econòmiques no pugen. De fet, no 
es nota al pressupost ni en el dia a dia perquè el govern ja fa temps que hauria d’haver 

Opinió dels Grups Municipals

Alguna llum i massa ombres a l’horitzó

Nota de la redacció: per aquest número, no s’ha rebut l’article d’aquest grup municipal, 
per la qual cosa s’ha deixat en blanc l’espai reservat a tal efecte. 

Estem a les acaballes de l’any quan escrivim aquest article. Acaba l’any i n’encetarem 
un de nou que vindrà marcat, a nivell de política local, per les eleccions del maig. És un 
moment per mirar enrere i veure què s’ha fet fins ara. Però també és un bon moment 
per ser conscients que queden mesos de feina.

En aquestes dates estem a punt de votar el pressupost pel 2023, dates de treball que 
han estat ajustades enmig de festius i que segur que han suposat molta feina per part 
de les treballadores de l’Ajuntament, qui sempre fan un gran esforç per poder tenir el 
pressupost acabat a temps.

Del pressupost en parlarem més llargament un cop hagi passat el Ple, per tal d’explicar-
ne els punts més destacables. De moment podem dir que és un pressupost prudent, 
creiem que per dos motius: per una banda per anar amb compte amb l’economia local 
en els moments de crisi que estem vivint. I per altra, tal com se’ns diu per part de 
l’equip de govern, perquè no volen comprometre gaire el pressupost, ja que és any 
electoral. En aquesta segona part no hi estem del tot d’acord. Està clar que en menys 
de mig any tindrem eleccions, però això no ha de condicionar la feina que queda per fer, 
i sobretot no ha de condicionar l’eina bàsica que és el pressupost, que marca l’eix de 
totes les actuacions per l’any vinent.

Una legislatura que s’acosta al final

Bones Festes
A l’hora d’escriure aquest article ens trobem al bell mig de les festes de Nadal, en 
unes dates en que val la pena deixar de banda les tensions i obligacions del dia a dia 
per centrar-nos més en allò que la rutina ens fa, sovint, perdre de vista: la família i 
els amics. Son dies per reforçar les relacions amb aquells a qui més estimem i que, de 
vegades, l’activitat diària ens n’allunya, moments per estar amb els més petits de la 
família.

De fet, és pensant en ells que es planifiquen moltes de les activitats que aquests 
dies es duen a terme des de l’Ajuntament, començant per el Parc de Nadal i acabant 
amb l’organització de l’arribada de SSMM els Reis d’Orient, el moment culminant en 

que aquesta il·lusió infantil és desborda pels carrers del poble. Apart, i més enllà 
de l’excepcionalitat marcada per les festes, l’equip de Govern segueix treballant 
pels riudomencs i riudomenques amb temes d’importància com son l’aprovació del 
pressupost municipal per el proper 2023, el document que ha de definir les línies 
d’actuació de l’Ajuntament per el proper any.

Amb l’acabament de l’any arriba també el moment de donar un cop d’ull enrere per veure 
i fer valoració de tot allò que s’ha fet, d’analitzar els encerts i els errors amb l’objectiu 
de trobar solucions a tot allò que s’hagi pogut desviar de la finalitat d’aquest Govern, 
que és la de facilitar la vida de tots els ciutadans de Riudoms. Enguany, a més, tenim 
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4 anys, però el govern municipal no les ha prioritzat. Tres casos clars:

1. Aquest any tampoc es preveu fer un Pla Local d’Habitatge. Ja sabem que és 
difícil resoldre la falta d’habitatge i els seus preus, però per què el govern no ha fet 
aquest Pla? La Diputació de Tarragona dona una subvenció de fins a 10.000 euros per 
fer-lo i a Riudoms no els aprofitem! Fer aquest Pla ens permetria saber on som i què cal 
fer per millorar, i molts joves ho agrairien.

2. Cal un reforç del manteniment de carrers i, sobretot, de voreres, però això 
no es nota al pressupost ja que aquestes partides econòmiques no pugen. De fet, no 
es nota al pressupost ni en el dia a dia perquè el govern ja fa temps que hauria d’haver 

donat l’ordre d’arreglar algunes voreres amb forats i rajoles trencades que necessiten 
una actuació urgent.

3. Des d’Esquerra Riudoms apostem fort per portar famílies i joves al nucli antic. 
Per això, ja fa uns mesos vam proposar reduir fins a un 95% l’IBI a les famílies i joves que 
hi vagin a viure. És una bona mesura i, de fet, Valls ja ha anunciat que l’aplicarà però el 
govern de Riudoms no l’ha activat.

En resum: hi ha prou elements per votar en contra del pressupost, però per demostrar 
la nostra voluntat de mà estesa i col·laboració ens hem abstingut. Sempre amb l’objectiu 
de millorar Riudoms.

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal del PSC-CP

Grup Municipal de Junts per Riudoms

Alguna llum i massa ombres a l’horitzó

Del pressupost en parlarem més llargament un cop hagi passat el Ple, per tal d’explicar-
ne els punts més destacables. De moment podem dir que és un pressupost prudent, 
creiem que per dos motius: per una banda per anar amb compte amb l’economia local 
en els moments de crisi que estem vivint. I per altra, tal com se’ns diu per part de 
l’equip de govern, perquè no volen comprometre gaire el pressupost, ja que és any 
electoral. En aquesta segona part no hi estem del tot d’acord. Està clar que en menys 
de mig any tindrem eleccions, però això no ha de condicionar la feina que queda per fer, 
i sobretot no ha de condicionar l’eina bàsica que és el pressupost, que marca l’eix de 
totes les actuacions per l’any vinent.

Per part nostra seguirem insistint en què l’equip de govern executi aquelles coses que 
han estat aprovades pel Ple municipal i que encara estan per fer. I insistirem també 
perquè el pressupost tinguin en compte totes les persones vulnerables davant d’aquest 
futur que estarà marcat per la crisi econòmica.

Esperem que aquests mesos que queden de legislatura no es converteixin en una 
constant campanya electoral i que puguem seguir treballant en tot el que queda per 
fer, que no és poc.

Aquest article ha estat escrit el 27 de desembre de 2022

Una legislatura que s’acosta al final

Bones Festes
que aquesta il·lusió infantil és desborda pels carrers del poble. Apart, i més enllà 
de l’excepcionalitat marcada per les festes, l’equip de Govern segueix treballant 
pels riudomencs i riudomenques amb temes d’importància com son l’aprovació del 
pressupost municipal per el proper 2023, el document que ha de definir les línies 
d’actuació de l’Ajuntament per el proper any.

Amb l’acabament de l’any arriba també el moment de donar un cop d’ull enrere per veure 
i fer valoració de tot allò que s’ha fet, d’analitzar els encerts i els errors amb l’objectiu 
de trobar solucions a tot allò que s’hagi pogut desviar de la finalitat d’aquest Govern, 
que és la de facilitar la vida de tots els ciutadans de Riudoms. Enguany, a més, tenim 

l’obligació d’avaluar el compromís que vam adquirir amb el poble i que ens ha portat a 
governar al llarg d’aquesta legislatura. Un compromís que s’ha mantingut inalterable 
tot i les adversitats que ens ha tocat viure els darrers anys, amb una pandèmia  que va 
trastocar el dia a dia de l’Ajuntament i de tots els ciutadans i que ens va dur a treballar 
amb el doble de dedicació per tal de mantenir-nos al costat als nostres veïns i veïnes.

En qualsevol cas, i sabent que quan aquestes ratlles arribin a les vostres mans les 
festes ja hauran passat,  des de l’Equip de Govern us volem desitjar un Bon Nadal i un 
Feliç 2023.
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Hi ha petits gestos del dia a dia que la rutina ens converteix en obvis, inqüestionables. 
Un d’aquests gestos és el d’obrir una aixeta i que, en fer-ho, surti aigua. No ens en 
plantegem el perquè ni la seva procedència, simplement donem per fet que succeeix. 
Però darrera d’aquest gest quotidià s’hi amaga un complex procés de gestió de l’aigua 
que es relaciona, al seu torn, amb la realitat ambiental del nostre present.

A Riudoms tenim un consum anual d’aproximadament 450.000m3 d’aigua. Les principals 
fonts de subministrament del poble son el Consorci d’Aigües de Tarragona i el pantà de 
Riudecanyes, que suposen, conjuntament, un 85% del consum total. També disposem 
de dues de les trenta-sis mines que hi ha repartides pel nostre terme, amb un 10% del 

consum total. El  5% restant prové de quatre pous municipals que només s’utilitzen en 
el cas que es generi una forta demanda en èpoques de màxima necessitat.

Que l’aigua a Riudoms provingui de diferents orígens implica una millora en la qualitat 
del propi líquid, evitant que es sobrepassin cap dels paràmetres qualitatius que podrien 
considerar-se perjudicials per la salut. A més, aquesta barreja ens dona un avantatge 
clau, i és que ens permet variar el volum de cada procedència en funció de les condicions 
del moment.

Un dels principals reptes al que s’enfronta aquest govern és el d’assegurar-se que 

Fa pocs mesos parlàvem en aquest mateix butlletí sobre el present i el futur de la gestió 
de l’aigua a Riudoms. Tots ho sabem: l’aigua és un element importantíssim per a tothom 
i també pel nostre poble. I encara més amb l’escassetat actual i amb els nostres pantans 
tan buits. Per això, recentment vam portar aquest tema al Ple de l’Ajuntament i hem 
recopilat un seguit d’informació sobre la gestió de l’aigua al nostre municipi que volem 
compartir amb vosaltres ja que creiem que és bo que tots en siguem conscients. Cinc 
grans apunts:

1. A Riudoms cada any consumim 450.000 metres cúbics d’aigua. D’aquests, un 5% de 
consum és públic (equipaments de l’Ajuntament, reg de jardins, etc.) i l’altre 95% és 
privat (cases, activitats econòmiques, etc.).

2. Riudoms s’abasteix de quatre tipus diferents d’aigua: sobretot del Consorci d’Aigües 
de Tarragona i del Pantà de Riudecanyes. I en menor mesura de l’aigua de dues mines i 
de quatre pous municipals. Tenir aquesta diversitat d’origens d’aigua és positiu perquè 
permet reaccionar davant situacions com la de l’estiu passat, en què l’Ajuntament va 
derivar la seva aigua del pantà per tal que la poguessin fer servir els pagesos.

3. La xarxa de canonades que passa per sota els carrers de Riudoms i que reparteix 
l’aigua a totes les cases continua necessitant renovació. De fet, queden força zones per 
renovar i això segueix sent una prioritat. Fer-ho reduiria les fuites d’aigua (que segons 
l’Ajuntament són baixes) i també permetria augmentar la pressió de l’aigua que arriba a 

L’aigua, un bé que convé cuidar

Opinió dels Grups Municipals

Els reptes de la gestió de l’aigua a Riudoms

Nota de la redacció: per aquest número, no s’ha rebut l’article d’aquest grup municipal, 
per la qual cosa s’ha deixat en blanc l’espai reservat a tal efecte. 

Tot i que les escoles són utilitzades pel Departament d’Ensenyament, el manteniment i 
propietat recau en els municipis. És per això que l’Ajuntament de Riudoms ha de vetllar 
per l’estat d’aquest edifici públic. Arran del dissortat incendi que va patir la cuina de 
l’Escola Beat Bonaventura el mes de desembre, segur que tots els partits prometran 
una cuina nova per a la propera legislatura.

Però no és només la cuina el que necessita una renovació. L’Escola Beat Bonaventura 
és un edifici que té més de 40 anys, pel qual durant uns 175 dies l’any hi passen 
centenars de criatures, professorat, entre d’altres. Tractant-se d’un edifici amb aquest 
ús i amb aquesta edat cal que l’Ajuntament de Riudoms plantegi un Pla de manteniment 

de l’equipament que vagi molt més enllà dels 10.000 € d’inversió pressupostats pel 
2023, i que en el pressupost no queda definit per a quina escola son. Segons se’ns va 
respondre al Ple, per a l’escola que ho necessiti.

La reforma d’una cuina és una suma molt important de diners, però el Pla permetria 
anar actualitzant tot allò de l’escola que cal reformar, rehabilitar o substituir i anar-
ho planificant anualment segons la urgència de cada acció. Més enllà de la cuina, 
que s’ha d’adequar a la normativa vigent i ha de tenir les garanties de seguretat i 
higiene alimentària pertinents, hi ha molts espais de l’Escola que cal tenir en compte. 
El sistema de calefacció (calderes i dipòsit de gasoil), finestres i portes (per a millorar 

L’Escola Beat Bonaventura necessita un Pla de manteniment



19   \www.riudoms.cat

consum total. El  5% restant prové de quatre pous municipals que només s’utilitzen en 
el cas que es generi una forta demanda en èpoques de màxima necessitat.

Que l’aigua a Riudoms provingui de diferents orígens implica una millora en la qualitat 
del propi líquid, evitant que es sobrepassin cap dels paràmetres qualitatius que podrien 
considerar-se perjudicials per la salut. A més, aquesta barreja ens dona un avantatge 
clau, i és que ens permet variar el volum de cada procedència en funció de les condicions 
del moment.

Un dels principals reptes al que s’enfronta aquest govern és el d’assegurar-se que 

aquesta xarxa continuï funcionant tot i la possible escassetat -en el futur- d’alguna 
de els seves fonts de subministrament com a conseqüència del canvi climàtic. Això 
ens condueix a plantejar-nos una gestió diferent d’aquest bé vital, professionalitzant 
el servei, que podria passar -per exemple- per una gestió conjunta amb el Consell 
Comarcal. A més, cal seguir millorant la xarxa de canonades del poble, acabar de 
renovar el sistema de comptadors i implantar el telecontrol de l’Estació de Tractament 
d’Aigua Potable de les fonts de subministrament de que disposem. La gestió de l’aigua 
a Riudoms és robusta, i des d’aquest govern ens volem assegurar que ho continua sent 
en el futur.

Grup Municipal de la CUP-Amunt

2. Riudoms s’abasteix de quatre tipus diferents d’aigua: sobretot del Consorci d’Aigües 
de Tarragona i del Pantà de Riudecanyes. I en menor mesura de l’aigua de dues mines i 
de quatre pous municipals. Tenir aquesta diversitat d’origens d’aigua és positiu perquè 
permet reaccionar davant situacions com la de l’estiu passat, en què l’Ajuntament va 
derivar la seva aigua del pantà per tal que la poguessin fer servir els pagesos.

3. La xarxa de canonades que passa per sota els carrers de Riudoms i que reparteix 
l’aigua a totes les cases continua necessitant renovació. De fet, queden força zones per 
renovar i això segueix sent una prioritat. Fer-ho reduiria les fuites d’aigua (que segons 
l’Ajuntament són baixes) i també permetria augmentar la pressió de l’aigua que arriba a 

les cases.

4. Cal professionalitzar el servei d’aigües municipal, que podria passar a una gestió 
conjunta amb el Consell Comarcal. En aquesta mateixa línia, cal renovar el sistema de 
comptadors d’aigua de les cases i indústries per tal que la lectura sigui el més real 
possible.

5. Al terme de Riudoms hi ha 36 mines, algunes de les quals estan perdudes. La gran 
majoria funcionen sota iniciativa privada.

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal del PSC-CP

Grup Municipal de Junts per RiudomsL’aigua, un bé que convé cuidar

Els reptes de la gestió de l’aigua a Riudoms

de l’equipament que vagi molt més enllà dels 10.000 € d’inversió pressupostats pel 
2023, i que en el pressupost no queda definit per a quina escola son. Segons se’ns va 
respondre al Ple, per a l’escola que ho necessiti.

La reforma d’una cuina és una suma molt important de diners, però el Pla permetria 
anar actualitzant tot allò de l’escola que cal reformar, rehabilitar o substituir i anar-
ho planificant anualment segons la urgència de cada acció. Més enllà de la cuina, 
que s’ha d’adequar a la normativa vigent i ha de tenir les garanties de seguretat i 
higiene alimentària pertinents, hi ha molts espais de l’Escola que cal tenir en compte. 
El sistema de calefacció (calderes i dipòsit de gasoil), finestres i portes (per a millorar 

l’eficiència energètica) o els sistemes contra- incendis són alguns exemples que els 
tècnics municipals, així com la comunitat educativa, segur que tenen detectats.

Posem de manifest que més enllà d’aquest infortunat incident, és necessari que el 
Consistori es posi les piles en el manteniment d’aquest edifici per on cada dia passen 
centenars d’infants. I aquesta visió val també per a tots els equipaments municipals. 
Prevenir és millor que curar.

Article entregat el 31/01/2023.

L’Escola Beat Bonaventura necessita un Pla de manteniment
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Festa Major de Sant Sebastià
La festa major d’hivern va tenir lloc del 20 al 22 de gener. Tres dies d’activitats 
tradicionals amb gastronomia, foc, música i ball.


